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Jak radzi sobie ksiądz 
z hejtem? 
(nobi xdd)

Czy nie brakuje 
księdzu kobiety? 
(martyna654)

Wasze pytania:

Jeśli mam 13 lat 
i wypiję piwo 
bezalkoholowe 
– to grzech?
(kubanok8rreus)

Czy chodzenie 
do wróżki
to grzech? 
(kmegan_1)

Q&A
TikTokowe



ROZDZIAŁ I



1

Myśl o kapłaństwie

pojawiła się już 
w dzieciństwie,

Dlaczego kapłaństwo? 
(matiii 547)

z czasem 
dojrzewała i...

została 
zrealizowana 
w dniu święceń.
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Pierwsza myśl o kapłaństwie pojawiła się w dość nietypo-
wych okolicznościach. Gdy miałem około 5 lat, byłem z mamą 
na pogrzebie. Do tej pory mam w pamięci następujący ob-
raz: stoję na cmentarzu obok mamy i uczestników pogrze-
bu, a przed nami jest grób wykopany w ziemi, obok trumna 
i ksiądz, który się modli. Uświadomiłem sobie, że jest coś 
takiego jak rzeczywistość śmierci. Bardzo się tego przestra-
szyłem i nie potrafiłem sobie z tym poradzić. Wtedy najbliżsi 
powiedzieli mi, że życie nie kończy się wraz ze śmiercią, tylko 
trwa dalej w przepięknym miejscu, jakim jest niebo. Od tej 
chwili bardzo zapragnąłem dostać się do nieba. Zastanawia-
łem się, co zrobić, by spełnić to marzenie.
W tamtym czasie wiedziałem już, że jest ktoś taki jak ksiądz, 
który bardziej poświęca życie Panu Bogu i prowadzi do Niego 
ludzi. Zdawałem sobie sprawę, że dzięki temu kapłan może 
mieć duże szanse na zbawienie. Wtedy pomyślałem sobie, że 
skoro na pewno umrę i jest takie wspaniałe miejsce jak niebo, 
do którego chcę się dostać, oraz że jest ktoś taki jak ksiądz, 
który swoje życie poświęca Bogu, to warto zostać księdzem. 
Wierzę, że Pan Bóg pragnienie zbawienia połączył z powoła-
niem kapłańskim, które z roku na rok dojrzewało.

MODLITWA:
PANIE JEZU, WZBUDZAJ W SER-

CACH CHŁOPCÓW I DZIEWCZYN 
SILNE PRAGNIENIE KAPŁAŃSTWA 

I ŻYCIA ZAKONNEGO. AMEN.

OD TEJ CHWILI  
BARDZO ZAPRAGNĄŁEM 
DOSTAĆ SIĘ DO NIEBA.
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2 Dlaczego założył ksiądz TikToka? 
(sarka 23)

Wszystko zaczęło się

od uczniów z liceum,

którzy namawiali 
mnie na TT.

Potem na modlitwie 
przyszło przekonanie o realizacji tego 

pomysłu.
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Poważniejsza ewangeliza-
cja w internecie zaczęła się 
w  2019  r. Wtedy parafianie 
zaczęli namawiać mnie, abym wrzucał 
kazania na YouTube’a. Długo się przed tym 
broniłem. Nie chciałem, aby to było odebrane 
tak, że robię z siebie „gwiazdora”, oraz bałem się 
krytyki i hejtu. Zacząłem modlić się w tej intencji. Z cza-
sem na modlitwie przyszło wewnętrzne natchnienie, bym 
się tym zajął. Po kazaniach pojawił się pomysł na krótkie 
filmiki o Duchu Świętym. Później powstawały inne serie 
ewangelizacyjnych treści.
Kiedy podjąłem posługę w Sanktuarium św. Jana Pawła II 
w Krośnie, zostałem katechetą w tamtejszym II LO. Uczniowie 
zaczęli namawiać mnie do założenia konta na TikToku. Również 
długo się opierałem. Wcześniej miałem okazję zobaczyć, czym 
jest TikTok, i nie byłem przekonany do tej aplikacji. Po jakimś 
czasie mój znajomy pokazał mi wartościową stronę TT. Namo-
wy uczniów nie ustawały, więc postanowiłem modlić się w tej 
sprawie. Podobnie jak w przypadku YouTube’a, tak samo i tutaj 
przyszło modlitewne natchnienie, żeby podjąć to wyzwanie. 
W grudniu 2020 r. młodzież pomogła mi założyć konto na Tik-
Toku i nauczyła pierwszych kroków w tej aplikacji.

MODLITWA:
PANIE JEZU, SPRAW,  

ABYŚMY CHĘTNIE PRZYJMOWALI 
TWOJE NATCHNIENIA. AMEN.

NIE CHCIAŁEM, ABY TO BYŁO 
ODEBRANE TAK, ŻE ROBIĘ 
Z SIEBIE „GWIAZDORA”, ORAZ 
BAŁEM SIĘ KRYTYKI I HEJTU.
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3 Czy w lecie nie jest księdzu 
gorąco w tej sutannie? 
(user 235694) 

Czasami tak,

jednak na ile 
to możliwe,

staram się chować 
do cienia.
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Sutanna nie jest najlepszym strojem na wakacyjne upały. 
Głównym powodem jest czarny kolor. Dużo zależy też od 
materiału. Są sutanny „zimowe”, z grubszego materiału, i są 
sutanny „letnie”, bardziej przewiewne.
Przyznam, że w słońcu jest dosyć ciepło w sutannie. W mia-
rę możliwości trzeba szukać cienia. Jednak organizm przy-
zwyczaja się do tak wysokich temperatur i z czasem nie są 
one uciążliwe. Oczywiście pewnym rozwiązaniem są koszule 
z koloratką. Czasami żartuję, że na noc chowam sutannę do 
zamrażarki i na dzień jest idealnie schłodzona.

MODLITWA:
PANIE JEZU, POMÓŻ NAM  

CIERPLIWIE I POGODNIE ZNOSIĆ 
UCIĄŻLIWE SYTUACJE  

I OFIAROWAĆ JE TOBIE. AMEN.

SĄ SUTANNY „ZIMOWE”, 
Z GRUBSZEGO MATERIAŁU,  
I SĄ SUTANNY „LETNIE”,  
BARDZIEJ PRZEWIEWNE.
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4 Jak radzi sobie ksiądz z hejtem? 
(nobi xdd)

Wewnętrzną siłę, 
odporność i wolność daje mi 

przede 
wszystkim 
modlitwa.

Bardzo ważne jest też

wsparcie życzliwych ludzi.
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Chyba każdy przyzna, że hejt nie jest 
miłym zjawiskiem. Z jednej strony to do-

brze, że internet odznacza się anonimowością, bo dzięki 
temu osoby, które miałyby trudność w oficjalnym zapytaniu 
o jakąś sprawę mogą to bez problemu zrobić pod pseudoni-
mem. Jednak z drugiej strony przestrzeń anonimowości daje 
większe pole do hejtowania i mowy nienawiści.
Mam świadomość tego, że bycie księdzem i oficjalne wy-
stępowanie w tej roli w internecie nie wszystkim się podo-
ba. Wielu chciałoby zamknąć usta Kościołowi, aby prawda 
o Bogu i Jego przykazaniach całkowicie zniknęła. Jednak 
wezwanie Pana Jezusa do głoszenia Ewangelii jest cały czas 
aktualne i Chrystus daje odpowiednie łaski tym, których po-
wołuje do misji.
Często modlę się do Pana Jezusa o potrzebne siły do radze-
nia sobie z hejtem. Wielkim wsparciem są życzliwi ludzie, 
którzy podnoszą mnie na duchu. Wydaje mi się, że ważną 
rolę w tej kwestii ma czas, który dzięki Bożej łasce wyrabia 
w sercu człowieka właściwą odporność i wewnętrzną wol-
ność. Jeszcze kilka lat temu nie odważyłbym się na to, żeby 
zrobić transmisje live z włączonymi komentarzami. Dzisiaj 
przychodzi mi to bez problemu.
Mam świadomość, że wielu ludzi posiada mnóstwo ciekawych 
i wartościowych pomysłów, jednak ich realizację skutecznie 
blokuje strach przed hejtem. Mam nadzieję, że podane po-
wyżej wskazówki pomogą im w realizacji pięknych marzeń.

MODLITWA:
PANIE JEZU,  

TOBIE ODDAJĘ MÓJ LĘK 
PRZED HEJTEM,  

WYŚMIANIEM,  
NIEZROZUMIENIEM. 

AMEN.

CZĘSTO MODLĘ SIĘ 
DO PANA JEZUSA 
O POTRZEBNE SIŁY 
DO RADZENIA SOBIE 
Z HEJTEM. 
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5 Czy ksiądz może mieć żonę?
(user_007426) 

ponieważ ksiądz 
czasami... 

chce mieć rację ;)

Nie,
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Sprawa celibatu w Kościele katolickim jest przedmiotem licz-
nych dyskusji.
Dlaczego mężczyzna, który został przez Boga powołany 
w Księdze Rodzaju do relacji z kobietą, ma rezygnować z mał-
żeństwa? Odpowiedź znajdujemy w Nowym Testamencie. 
Sam Jezus zostawił przykład życia w celibacie – nie miał 
żony. To również On powiedział: „(…) są i tacy bezżenni, któ-
rzy dla królestwa niebieskiego sami zostali bezżenni. Kto 
może pojąć, niech pojmuje!” (Mt 19,12).
Jak wspomniał Jezus, nie każdy po ludzku może przyjąć i zro-
zumieć, dlaczego ksiądz nie ma żony. Ważnym argumentem za 
celibatem jest całkowite oddanie swojego serca, duszy i ciała 
Panu Bogu: „Podobnie i kobieta: niezamężna i dziewica trosz-
czy się o sprawy Pana, o to, by była święta i ciałem, i duchem. 
Ta zaś, która wyszła za mąż, zabiega o sprawy świata, o to, jak 
by się przypodobać mężowi” (1 Kor 7,34).
Kolejnym elementem wskazującym na wartość celibatu jest 
dyspozycyjność do głoszenia Ewangelii i brak zobowiązań 
wobec najbliższej rodziny (żony, dzieci). Widzimy to w przy-
padku Apostołów, męczenników, misjonarzy, misjonarek, 
a także zwyczajnych księży i sióstr zakonnych, którzy mogą 
więcej czasu poświęcić posłudze i duszpasterstwu.

MODLITWA:
PANIE JEZU, UMOCNIJ TYCH, 

KTÓRYCH POWOŁAŁEŚ DO ŻYCIA 
W CELIBACIE. AMEN.

SAM JEZUS 
ZOSTAWIŁ 
PRZYKŁAD ŻYCIA 
W CELIBACIE  
– NIE MIAŁ ŻONY.
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Wtrącę się w Kościół: uważam, 
że każdy ksiądz powinien pracować, 
a Mszę prowadzić jako dodatkowe 
zajęcie po pracy! 
(natsuual9009)

6

Wielu księży
pracuje w szkole,

natomiast 
Msza Święta

nie jest dodatkiem 
po pracy,

lecz fundamentem  
i centrum życia kapłana.
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Kościół żyje dzięki Euchary-
stii, ponieważ Najświętszy 
Sakrament nie jest zwykłym 
opłatkiem, ale Osobą – Je-
zusem Chrystusem. To On 

ma być w  centrum życia 
każdego chrześcijanina, tym 
bardziej życia księdza, któ-
ry poświęca się całkowicie 
Bogu. Pan Jezus nie może 
być spychany na koniec 
dnia, po pracy.
Doświadczenie księży z zachodniej Europy sprzed wielu lat, 
którzy chcąc być bliżej ludzi, podjęli pracę z innymi robot-
nikami, pokazało, że nie mieli czasu na modlitwę i zaczęli 
tracić charyzmat kapłaństwa i łaskę wiary. Księża podejmu-
ją różnego rodzaju prace, np. jako nauczyciele (katecheci) 
czy kapelani w szpitalach. Wbrew pozorom posługa księ-
dza czy siostry zakonnej jest bardzo intensywna i łączy się 
z mnóstwem obowiązków, o których ludzie nie mają pojęcia. 
Czasami chętnie zamieniłbym się na tydzień z osobą, która 

mówi, że księża powinni wziąć się za robotę.

MODLITWA:
PANIE JEZU,  

OTWÓRZ MOJE OCZY  
NA TWOJĄ OBECNOŚĆ 

W  EUCHARYSTII. AMEN.

CZASAMI CHĘTNIE 
ZAMIENIŁBYM 
SIĘ NA TYDZIEŃ 
Z OSOBĄ, KTÓRA 
MÓWI, ŻE KSIĘŻA 
POWINNI WZIĄĆ SIĘ 
ZA ROBOTĘ.
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